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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 4 de maig
de 2006. Comença la sessió a les 10 hores i 13 minuts.
Presideix el Molt Excel·lent Senyor Julio de España
Moya. Sessió plenària número 81. Segona i darrera
reunió.

El senyor president:

Se reanuda la sesión.
Bon dia.
Molt honorable president del Consell.
Honorables consellers.
Il·lustríssims senyors diputats i senyores diputades.
Continua la sessió amb la compareixença del president

del Consell per a respondre les preguntes d’interés general
per a la Comunitat Valenciana, formulades pels grups parla-
mentaris.

En primer lloc, formula la pregunta l’il·lustre diputat i
síndic del Grup Parlamentari Popular, senyor Castellano.

Compareixença del president del Consell per a respondre
les preguntes d’interés general per a la Comunitat
Valenciana, formulades pels grups parlamentaris

El senyor Castellano Gómez:

Molt excel·lent president.
Senyories.
Molt honorable president de la Generalitat.
Per al Partit Popular la política és compromís i no opor-

tunisme electoral. Per això, des del Grup Parlamentari
Popular, volem felicitar el Consell per haver ficat en marxa
un ambiciós pla, com ha sigut el Pla de millora dels muni-
cipis, que és un pla que aposta clarament per millorar les
infraestructures i els servicis públics del municipalisme
valencià. I pla que no veu de colors polítics, sinó que veu de
necessitats ciutadanes. Molt al contrari, senyor president,
del que fa el govern socialista, com podem comprovar en la
nostra comunitat.

Política (el senyor president colpeja amb la maceta)...

El senyor president:

Por favor, puede continuar, señor Castellano.

El senyor Castellano Gómez:

Moltes gràcies, senyor president.
Política de fets, senyories, que es reflexa també en la

nova aprovació de l’Estatut d’Autonomia, ja que este esta-
tut és tremendament ambiciós en les polítiques per al muni-
cipalisme valencià. Només que s’hauria de citar, lògica-
ment, l’elaboració de la Llei de règim local, la Llei de des-
centralització, Llei de competències, la de Consultes muni-
cipals populars, la Llei del fons autonòmic de cooperació
municipal, a més anàloga a allò que és les participacions
dels tributs de l’estat, o també la creació, com a aixina s’ha
de fer, de la comissió mixta perquè tinga capacitat de dicta-
minar sobre totes les iniciatives legislatives, sobre tots els
plans o sobre tots els projectes que faça la Generalitat i que
afecten d’una manera directa o indirecta les entitats locals.

Per tant, mosatros entenem també que és tremendament
ambiciós, en este cas el Consell i també el nou Estatut, al
compensar a tota l’administració local i ajudar a la seua

suficiència financera. Quan n’hi haja una supressió de tri-
buts de l’estat o de tributs de la Generalitat que afecten les
entitats locals, ha d’haver necessàriament una compensació.

Amb la qual cosa, jo crec que és tremendament ambiciós
les polítiques, les realitats i els compromisos que s’estan
fent en esta denominada «segona descentralització», i que,
sense dubte, han de redundar, al cap i a la fi, en benefici de
tots els ciutadans.

Per tant, senyor president, aposta per la coordinació
entre les administracions públiques per a una «segona des-
centralització» basada en el principi de subsidiarietat.
Política de compromisos i de fets en el municipalisme
valencià.

Per això, una setmana més, li preguntem d’allò que els
preocupa als ciutadans i a les ciutadanes, que és donar a
conéixer i que estiguen perfectament informats sobre totes
estes mesures que mosatros entenem tremendament positi-
ves per al municipalisme, perquè siguent tremendament
positives per al municipalisme, són positives per a les per-
sones, són positives per als ciutadans i són garantia de des-
enrotllament per a la nostra comunitat.

Per tant, el Pla de millora, el nou Estatut, política de fets,
polítiques de compromís, que jo crec que donen una gran
diferència entre un govern i un altre, entre un govern socia-
lista i un govern popular.

Per això li preguntem sobre la importància, sobre la
coordinació i sobre les mesures efectives i eficients que
pensa seguir desenrotllant el Consell respecte el municipa-
lisme valencià.

Moltes gràcies.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Castellano.
Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señorías.
Señor portavoz del Grupo Parlamentario Popular, efecti-

vamente, como usted ha estado reflejando en su pregunta, la
apuesta por el municipalismo en la Comunidad Valenciana
por parte del gobierno de la Generalitat es absoluta, no sólo
en la legislación y el desarrollo de la misma, y la capacidad
por lo tanto financiera de atender los servicios que prestan
los ayuntamientos, sino en planes concretos de inversión en
todos los municipios de la Comunidad Valenciana.

Hace dos años pusimos en marcha un concepto político
materializado en una secretaria autonómica precisamente
para hablar de cohesión territorial.

Los gobiernos, el gobierno autonómico, el gobierno de
la Generalitat, tiene dos grandes líneas de actuación: la
cohesión social, «todo el mundo, todas las oportunidades»;
y la cohesión territorial, «todos los municipios, todas las
oportunidades». Desde el punto de vista de la prestación de
los servicios educativos, sanitarios, políticas sociales, desde
el punto de vista de las comunicaciones y desde el punto de
vista también del desarrollo de lo que es todo el ámbito de
lo que estrictamente pueda denominarse «casco urbano» o
«accesos» en cada uno de los municipios.

Por lo tanto, hay una política clara, eficaz, sistematizada
y coherente para que los municipios de la Comunidad
Valenciana en su totalidad, sean grandes o pequeños, estén
en el litoral o en el interior, tengan también todas las opcio-
nes para seguir creciendo en igualdad de condiciones.
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El Plan de revitalización de las comarcas de interior, en
donde ya estamos invirtiendo más de 500 millones de euros
y que beneficia a 104 municipios.

El Plan de mejora de municipios, en donde ya hay un
plan de más de 350 municipios, y hemos puesto en marcha
inversiones que superan los 100 millones de euros.

El Fondo de Cohesión Territorial de la Comunidad
Valenciana, en donde hemos ya dado ayudas a 241 peque-
ños municipios.

La Orden para el desarrollo local, que está encaminado
también a favorecer el desarrollo de los municipios de
menos de 1.000 habitantes. O, por ejemplo, la realidad, la
nueva realidad de los grandes municipios de la Comunidad
Valenciana, aparte de lo que son municipios de capital de
provincia, en el desarrollo de las leyes de municipios de
gran población. En el caso de Elche, Castellón y –la que ya
está en marcha– de Torrevieja.

Por lo tanto, tanto para el pequeño municipio como para
el gran municipio de la Comunidad Valenciana siempre pro-
yectos coherentes, eficaces, sistematizados, que permitan
esa tensión constante de un gobierno preocupado porque
cada ciudadano, porque al final, cuando hablamos de muni-
cipios, hablamos de los servicios que se prestan a todos los
ciudadanos de la Comunidad Valenciana, para que cada ciu-
dadano en la Comunidad Valenciana sienta que vive en el
mejor municipio del mundo. Que es lo que pretendemos. El
pequeño municipio, el mediano municipio o el gran munici-
pio. El gran barrio de una gran ciudad o la calle en un
pequeño municipio en cualquier comarca de la Comunidad
Valenciana. Que cada valenciano, que cada valenciana sien-
tan que viven en el mejor municipio de todo el mundo. Y
eso se consigue mediante políticas de cohesión social,
importantísimo, todos las mismas oportunidades, y también
mediante políticas de cohesión territorial, todos los munici-
pios también las mismas oportunidades. Así crecemos de
forma homogénea y así nos sentimos todos los ciudadanos
implicados y comprometidos con este gran proyecto políti-
co que es la Comunidad Valenciana.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Per a formular la segona pregunta, té la paraula l’il·lus-

tre síndic, senyor Pla, del Grup Parlamentari Socialista.

El senyor Pla i Durà:

Sí, senyor president.
Senyories.
Va a assumir el senyor president alguna responsabilitat

pel que fa els esdeveniments fatals ocorreguts a la residèn-
cia San Lorenzo de Brindisi, de Massamagrell?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Pla.
Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Si me permite (inoïble) de las Cortes Valencianas y el por-

tavoz del Grupo Parlamentario Socialista, le tengo que decir
que desde que asumí la presidencia de la Generalitat, desde el
primer minuto, porque me corresponde, asumo todas las res-

ponsabilidades de la gestión del gobierno autonómico.
Asumo toda la responsabilidad de las cosas buenas y malas
que ocurren en la Comunidad Valenciana. Asumo cualquier
puesta en marcha de cualquier iniciativa, desde las grandes
cosas hasta las cosas que a veces parecen más pequeñas.

Ser presidente de la Generalitat es ser responsable abso-
lutamente de todo, porque se asume con la fuerza que la
política en este caso transfiere a quien ha recibido la con-
fianza de la mayoría de los valencianos.

Por lo tanto, responsabilidad siempre, señor Pla. Lo digo
porque es importante que usted también asuma de vez en
cuando que cuando se es líder de la oposición se tiene que
ser responsable de los actos y de las cosas que se dicen; y
me da la sensación que muchas veces es usted bastante
irresponsable.

Mire, para contestarle a la primera pregunta, decirle en
esta cuestión, simplemente, que el subdelegado del
Gobierno confirmó –subdelegado del Gobierno de España
en la provincia de Valencia–, confirmó que el incendio al
usted hace referencia se debió a un cortocircuito y que la
seguridad del centro impidió más desgracias.

En cualquier caso, como cualquier ciudadano, sufrí
muchísimo, como sufro siempre que ocurre un accidente de
estas características. La consellera de Bienestar Social y yo
mismo, que estuvimos en contacto permanentemente, sufri-
mos muchísimo; porque se sufre, porque hay cinco muertes;
porque sufrimos por las familias; porque sufrimos también
por las personas que tienen la responsabilidad de hacer posi-
ble que ese centro funcione al servicio de las personas, por-
que sufrimos porque nos corresponde no sólo como políti-
cos, sino también como personas. Y eso nos hace seguir tra-
bajando mucho, y con todo el esfuerzo del mundo, para
seguir haciendo posible que esta comunidad siga dando
todas las opciones de bienestar a todas las personas que
viven aquí, en nuestra comunidad.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Senyor Pla, té la paraula.

El senyor Pla i Durà:

Sí, senyor president.
Senyories.
Han passat 37 dies, senyor Camps, des d’este desafortu-

nat accident que va tindre com a conseqüència la mort de
cinc persones. Ha tardat vosté 37 dies en fer una referència
pública a eixe sofriment, a eixe patiment que diu. Ha fet
vosté possible en estos 37 dies que molts pensàrem que açò
per a vosté era una cosa menor.

Perquè mire, si vosté de veritat aplica la màxima que hui
ha manifestat ací, que assumix totes les responsabilitats,
com a conseqüència d’eixe desafortunat accident hauria
d’haver pres vosté mesures per a derivar les responsabilitats
polítiques d’una cosa que, efectivament, començà siguent
un accident, però que des de l’àmbit de la política no pot
quedar-se en un accident. Per què? Perquè, mire, si vostés
haveren governat com havien de governar esta comunitat, i
haver fet possible que tots els malalts mentals tingueren
garantit un centre en condicions, amb el nombre de profes-
sionals suficients i adequats, i no estigueren on no havien
d’estar, segurament eixe accident no havera acabat amb la
mort d’eixes cinc persones.

Vosté s’ho ha plantejat això? Per què moren eixes cinc


